
Zdravím všechny naše příznivce a podporovatele našeho sboru. 
Pro začátek bych chtěl poděkovat zastupitelům naší obce za dotace určených na rozvoj sboru a naší mládeže, 
zároveň také všem našim pracujícím členům za skvěle odvedenou práci, nápady na zlepšení a péči o pohyb nás 
všech.  V této době, kdy pomalu nic nesmíme, přicházíme o osobní kontakt mezi sebou, rodinou a kamarády a ne-
můžeme se radovat ze života, tak jako dřív, jsem rád že vedoucí mládeže navazují kontakt se svými svěřenci přes 
internet. Stejně tak jako členové výjezdové jednotky, kteří vymýšlí různé pohybové výzvy pro členy sboru. Proto pro-
sím vás všechny, nejen členy, zachovejte nám přízeň, již brzy se uvidíme buď na tréninku, soutěži nebo jen tak při ně-
jaké obecně prospěšné akci.  Pokračovat budu tím, že už mě, a asi i vás, tato doba štve. Je těžké psát vám o dění v našem 
sboru, když nemáme možnost se realizovat. Tím myslím pořádat tréninky, soutěže, plesy, zábavy, brigády či jen posezení 
na zbrojnici. Rád bych Vás chtěl opět vidět  všechny pohromadě a popovídat si s Vámi o tom, co jsme prožili, co se povedlo 
či naopak se dozvědět, že Vás to co děláme, baví. Nechci neustále psát o tom, co je za situaci. Přál bych si, abych už mohl na-
psat o tom, co se nám povedlo, jak se daří mládeži a dospělým na soutěžích, nebo jakou akci pro vás chystáme a následně jak 
jsme si to všichni užili. Těším se i na to, že budu moci napsat i o tom, co je potřeba zlepšit. Věřím, že ta doba přijde, a snad brzy.  

S pozdravem JJ

n  V  minulém čísle 
jsme se dozvěděli, že 
letos oslavíš 20 let 
u  dobrovolných ha-
sičů. Velká gratulace. 
Jak si se do SDH Libiš 
dostala? 

Mnohokrát děkuji za gratulace. Hasičina je 
mým velkým koníčkem. S dobrovolnou čin-
ností jsem začala už v dětských letech u SDH 
Mělník - Blata (v roce 2000), kde jsem už jako 
mladistvá získala zkušenosti v  hasičském 
sportu. Díky postupu dorostenky Ivy Havlíč-
kový, jsem v roce 2004 oslovila vedoucí mlá-
deže Hanku Domanskou z Libiše, zda bychom 
se mohly s nimi svést na krajské kolo do Kos-
telce nad Černými Lesy. Od té doby začala má 
spolupráce s  SDH Libiš v  táborové oblasti. 
V roce 2012 díky změnám nejen v pracovní ro-
vině, ale také té osobní,  jsem učinila oficiální 
přestup do SDH Libiš. 
n  V SDH Libiš máš 3 funkce. Jak moc ti čin-
nost v  SDH zasahuje do soukromého ži-
vota, máš vůbec volný čas pro sebe? 
V rámci získaných zkušeností od dětských let, 
jsem se stala vedoucí mládeže a  postupně 
i  kronikářkou a  členkou výkonného výboru 
SDH Libiš. Čas, který věnuji hasičskému 
sportu (trénování mládeže, příprav akcí, sou-
těží, brigád ) mi pochopitelně zasahuje i do 
soukromého života. Snažím se svému ko-
níčku věnovat na 100 %. Ráda se podílím na 
organizaci hromadných akcí, na rozvoji čin-
nosti SDH a nejvíce se zaměřuji na vývoj mla-
dých hasičů, kde trénuji věkovou hranici 11 až 
15 let. Nyní už vím, že je důležité ponechat si 
volný čas i pro soukromý život. Tudíž jsem své 

aktivity zaměřila primárně na rozvíjení hasič-
ské mládeže dvakrát týdně a  hasičského 
sportu v  oblasti Železného hasiče v  okrese 
Mělník. 
n  Článek Naše historie v minulých listech 
pojednával o první kronice našeho sboru. 
Liší se kronika psaná dříve a dnes? 
Určitě. V  dřívějších letech se kronika psala 
ručně, nebylo možné spravovat kroniku elekt-
ronicky. V dnešní době se snažíme zachytit do 
psané podoby veškeré plánované akce, ale 
časově to moc reálné není. Dlouhou dobu se 
kronika nepsala. K obnovení došlo mezi lety 
2013 - 2015, kdy se aktivně SDH Libiš začala 
podílet na rozvoji kulturních akcí v  obci 
i mimo ní. Aktuálně vše zachycujeme na FB 
stránkách SDH Libiš, kde je možné veřejně in-
formovat o  rozvoji SDH Libiš širokou veřej-
nost. Teď už se kronika může vést v podobě 
psané, listové, elektronické, digitální. Náš sbor 
zachovává tradici :) 
n  Máš u  SDH někoho jako vzor? Pokud 
ano, proč zrovna ji/jeho ? 
U SDH Mělník Blata byl mým vzorem Jaroslav 
Havel, který působil jako starosta okresního 
sdružení hasičů Mělník . V minulosti se za-
sloužil i v oblasti vedoucí mládeže, získal ně-
kolik ocenění. Jako druhé jméno bych 
vyzdvihla Petra Wágnera, který byl čestným 
hasičem SDH Libiš. Působil mnoho let ve-
doucí mládeže a  zastával i  funkci starosty 
OSH. Jeho práce s  mladými hasiči byla 
úchvatná. Dokázal je motivovat. Byl nejen 
přátelský, ale ke všem i  spravedlivý. Třetím 
mým vzorem byl Milan Frýdl, který působil 
u SDH Libiš na pozici velitele výjezdové jed-
notky. Byl obrovskou autoritou. Vždy, když 

něco řekl všichni stály v pozoru a nikdo si 
nedovolil vzdorovat. 
n  Naše mládež má za sebou mnoho úspě-
chů, kterého si ty vážíš nejvíce? 
 Každý úspěch dosažený našimi svěřenci je 
pro mne obrovským úspěchem. Za největší 
úspěch dosavadní kariéry pokládám v roce 
2018, kdy jsme se stali Železnými juniory a ob-
sadili prvenství v okrese Mělník. Mohla bych 
zmínit mnoho dalších, na které jsem pyšná. 
Pro mne samotnou je důležité se zúčastnit 
a mít sportovního ducha. Není pro mne důle-
žité za každou cenu vyhrát, tak se snažím 
i naší mládež vést, motivovat je k hasičskému 
sportu, být jim nejen trenérkou, ale přede-
vším kamarádkou, přítelem. Řešíme spolu 
i osobní život. Tento přístup celkově to napo-
máhá k pochopení jedince. 
n  Jsi také součástí ženského družstva po-
žárním útoku. Jak si vaše družstvo vedlo 
před pandemii? Jaký výsledek by jsi mohla 
vyzvednout? 
 Ano, družstvo bylo složeno v roce 2012, kde 
jsme se snažily pozvednout činnost SDH Libiš. 
Následně prošlo družstvo mnoho změnami. 
Nejvíce úspěšným byl pro nás rok 2015, kdy 
jsme v jednom dni získaly sedm pohárů. Další 
úspěch, který bych ráda zmínila, bylo první 
místo na závodech závody ve  Střemech. 
O něm jsme hlavně neměli tušení, díky tomu, 
že jsme s  Ladislavou Zikmundovou pospí-
chaly na brigádu. Až posléze nám bylo telefo-
nicky sděleno, že jsme první. Dokonce nám 
přivezli medaile na svatbu, kde nám pogratu-
lovali i novomanželé.  

JB

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš 
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče  
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení  
a Výjezdové jednotky SDH Libiš. 
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Libušino náměstí

HASIČSKÉ LISTY

Slovo starosty na úvod

Rozhovor s Ludmilou Bouškovou, členkou výkonného 
výboru, kronikářkou a vedoucí mládeže v SDH Libiš



Online pohyb

Dnes se podíváme na první roky libišských ha-
sičů na počátku 20. století. Z kroniky se dozví-
dáme, že „Sbor projevuje horlivou činnost, 
pilně cvičí, zakupuje 60 m hadic...” V roce 1901 
se zúčastnil slavností v Předboji, slavnosti Pa-
lackého v Lobkovicích a zasahuje při dvou po-
žárech. V následujícím roce zakoupil sborovou 
lékárnu, zasahoval při 6 požárech a nechyběl 
ani na veřejném cvičení na Mělníku a župní 
školy. Rok 1903 pro naše předchůdce přinesl 
zásahy u  3 požárů a  rok 1905 dalších pět 
úspěšně uhašených požárů. „Načež sbor sklidil 

všeobecnou pochvalu” za záchranu majetku ve 
výši cca 4000 Korun. Tento rok také přišlo ve-
liké sucho, proto bylo nutné vysílat hlídky kvůli 
zabránění vzniku požárů. 
Dnešní úkoly výjezdové jednotky jsou značně 
odlišné. Před 100 lety byly požáry běžné. Nyní 
vyjíždíme k požáru spíše výjimečně a většina 
výjezdů je technickou pomocí při průtržích 
deště, asistence u  nehod a  preventivní čin-
nosti. Pilné cvičení a účast na kulturním životě 
v naší i okolních obcí našemu sboru však zů-
stala. MŠ

Přichází jaro a  proto se většina z  Vás vrhla 
nebo vrne na práci na zahradě. Pokud plánu-
jete pálit biodpad na Vašich zahradách, lou-
kách či lesích prosím zkuste se řídit několika 
radami, aby nedošlo ke zbytečnému neštěstí 
a následně našemu, někdy zbytečnému, vý-
jezdu.  Všem doporučujeme nahlásit toto pá-
lení na stránkách https://paleni.izscr.cz/. 
Neboť ten kdo pálí bioodpad se může domní-
vat, že to nikdo nevidí a má vše pod kontrolou, 
ale toto pálení může být vidět pěkně daleko 
a tím pádem může dojít k nahlášení požáru. 
Hasiči pak musí zjistit zda místě opravdu hoří 
či nikoliv. Pokud mají hasiči pálení v databázi 
nahlášené, volají ihned kontaktní osobu a zjiš-
ťují zda se jedná o dané pálení a v jakém roz-
sahu je.  
V zájmu bezpečnosti své i druhých dodržujte 
při pálení biologického odpadu tato pravidla: 
- ověřte si, zda pálení biologického odpadu 

vaše obec neomezuje vyhláškou, případně 
zcela nezakazuje 

- důsledně dbejte pokynů příslušného HZS 
kraje a pálení oznamte skrz webovou aplikaci 

na stránkách HZS 
- velikost hromad klestu a  listí po úklidu je 

nutno volit tak, aby shořely, kdy je na místě 
přítomen dozor 

- při náhlém zhoršení počasí nebo silném 
větru pálení ihned přerušte a oheň uhaste 

- místo pro pálení izolujte pruhem širokým 
nejméně 1 m, kde budou odstraněny hořlavé 
materiály až na minerální půdu (zeminu) 

- místo spalování musíte zabezpečit dostateč-
ným množstvím hasebních látek 

- místo pálení můžete opustit až po úplném 
uhašení ohně 

- po dobu 5 dnů nebo do vydatného deště 
místo pálení pravidelně kontrolujte 

- příjezdové cesty vedoucí k místům spalování 
nesmí být zataraseny 

- spalovat klestí či odpad lze pouze v bezpečné 
vzdálenosti od obytných nebo hospodář-
ských objektů 

- osoba mladší 15 let nemůže odpad spalovat 
bez přítomnosti osoby starší 18 let, která je 
spalováním pověřena MK

Naše historie 

Po tolika měsících odloučení bylo vedoucím 
jasné, že tréninky dětem chybí a rozhodli se 
s tím něco udělat. Připravili video cvičení, které 
není nudné, děti baví, ale zároveň se při něm 
pěkně zapotí. Rodiče si díky tomu mohou 
klidně vyzkoušet, zda dokáží udržet s  rato-
lestmi krok. Aby bylo jasné, kdo a  kdy se 
zúčastní, rozhodli se vedoucí sáhnout po on-
line řešení Týmuj, kde se dá nejen naplánovat 
tréninky a další akce, ale členové zde mohou 
i potvrzovat účast či se omlouvat. Nebýt mi-
mořádné situace asi by ještě chvíli trvalo se 
k tomuto systému dostat (Je důležité vidět po-
zitiva.). V závěru bych jako máma malého ha-
siče ráda poděkovala za nápad video cvičení, 
je to příjemná změna pro děti v téhle stereo-
typní době. JB

Výjezdová jednotka 

Výjezd k požáru trafostanice  
Druhý výjezd tohoto roku jsme měli 25. 2. 
v 2:55 k trafostanici nacházející se na katastru 
naší obce. Při příjezdu bylo zjištěno, že trafos-
tanice naštěstí nehoří, a  že nejspíš došlo 
pouze ke zkratu. Věc byla předána ČEZU, který 
ihned začal s řešením. MK 
 
Výjezd k požáru rodinného domu v Chrástě  

Dne 15. 2. 2021 
vyjela naše výjez-
dová jednotka 
k požáru nízké bu-
dovy v obci Chrást, 
která je částí Tišic 
v  okrese Mělník. 
Operační důstoj-

ník k události vyslal jednotky profesionálních 
hasičů ze stanic Mělník a  Neratovice a  jed-
notky sboru dobrovolných hasičů obcí Všetaty 
a Neratovice. Vzhledem k tomu, že dům o roz-
měrech 10×10 metrů požár zcela zasáhl, vy-
hlásil velitel zásahu II. stupeň požárního 
poplachu. Do Chrástu tak postupně zamířily 
kromě naší jednotky ještě jednotky dobrovol-
ných hasičů obcí Brandýs nad Labem, Chlu-
mín, Kly, Kostelec nad Labem, Veleň a Záryby 
a také jednotka HZS Stará Boleslav. Požár se 
podařilo lokalizovat krátce před půl sedmou 
ranní. Vzhledem k  tomu, že dům byl téměř 
všude plný nashromážděných věcí, které mu-
sely jednotky vyklízet, trvalo vyhledávání skry-
tých ohnisek a jejich dohašování téměř celé 
dopoledne. MK 

Technická výpomoc obci Libiš 

Dne 1. 3. byla výjezdová jednotka požádána 
o  odstranění sraženého zvířete v  Mělnické 
ulici.  Dne 7. 3. výjezdovou jednotku oslovili 
myslivci naší obce s prosbou vylovení dvou 
utonulých srn ze slepého ramena Labe. Po-
mocí člunu se jeden člen výjezdové jednotky 
dopravil na místo, kde se srny nacházely. Na 
místě navázal jejich těla a dva další členové 
je pak dotáhli na břeh. O uhynulé srny se ná-
sledně postarali myslivci. MK 

Pálení listí a jiného biologického odpadu 

Velikonoční pomlázka 
Také letos se naši báječní vedoucí domluvili a rozhodli se, že dětem 
připraví velikonoční překvapení. Když už se s nimi nemohli potkat 
v hasičárně, nelenili a na Bílou sobotu se rozhodli objet všechny svě-
řence se sladkým velikonočním potěšením. Děti měly velkou radost 
nejen z dobrot, ale i z toho, že po tak dlouhé době viděly usměvavé 
tváře svých vedoucích. Tak snad se s nimi brzy potkají. MK 

Dezinfekce MŠ Libiš 
Bohužel se Coronavirus nevyhnul ani naší školce a ta byla hygienou 
poslána do karantény. Poté byla výjezdová jednotka požádána, zda 
by nepomohla s dezinfekcí vnitřních a vnějších prostor. Za pomoci 
ozonového generátoru zahájila práci 3. února ve školkových třídách 
a o den později provedla dezinfekci zbytků prostor, zahrady a hra-
cích prvků. MK

Prodloužení Soutěž v pohybu, aneb hydranty kolem nás. Sami jsme si vyzkoušeli, jaké to je 
projít všechny ulice v Libiši a najít všechny hydranty. Úkol je to veliký a proto jsme se rozhodli 
naši soutěž prodloužit do 31. 5. 2021. Vaším úkolem je v tomto jarním počasí projít ulice v naší 
obci a do mapy zakreslit všechny hydranty (podzemní i nadzemní). Mapu si můžete vyzvednout 
každou středu po 17 hodině na hasičské zbrojnici v ulici Jiskrova. Fotku mapy se zakreslenými 
hydranty následně poslat na sdhlibis.soutez@seznam.cz společně s vaším jménem a telefonním 
číslem. Procházka udělá radost vašemu tělu, posílíte imunitu na čerstvém vzduchu a pomůžete 
i vaší hasičské jednotce v přípravě na mimořádné události. Výhercem bude ten, kdo najde nej-
více hydrantů, v případě shody budeme výherce losovat. Výhrou je spolujízda při kondiční jízdě 
naší hasičskou stříkačkou Tatrou T148 a drobnost s hasičskou tématikou. MŠ


